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Vrouwenopvang en opvang van transgenders (SV 2017, nr. 95 en nr. 67) 
 

Raadsinformatiebijeenkomst 30 november 2017 

Voorzitter Nicole van Gemert 

Tijd 21.00 –22.30 uur 

Zaal Trouwzaal 

Soort Bijeenkomst: Bespreken schriftelijke vragen 

Werkvorm bijeenkomst Regulier 

Geagendeerd door: Anne-Marijke Podt (D66), Eva van Esch (Partij voor de 

Dieren), Tara Scally (GroenLinks), Maarten van Ooijen ( 

ChristenUnie) 

Doel van de bijeenkomst De raad hoort graag de mening van betrokkenen en 

wordt graag breed geïnformeerd 

Betrokken ambtenaren/ 

Presentatoren 

Annemiek van der Velde, Sociaal Domein 

Jantiena Assies, Sociaal Domein 

Marike de Boer, Sociaal Domein 

Casper te Walvaart, Sociaal Domein 

Madelon Kloosterboer, Sociaal Domein 

Meepraters 1. Jolanda Gerritsen, Moviera 

2. Marleen van Eijndhoven, Moviera 

3. Sophie Schers, Transgender Netwerk Nederland 

Portefeuillehouder(s)  Kees Diepeveen 

Aanwezige griffiemedewerker(s) Marcel Kiewik en Marlies Smeets 

Programma Presentatie: Annemiek van der Velde 

Vragen raadsleden 

Meepraters aan het woord 

Vragen raadsleden 

Vervolg De gemeenteraad besluit naar aanleiding van de 

Raadsinformatiebijeenkomst of behoefte en noodzaak is 

aan een agendering in de commissie Mens en 

Samenleving. 

 

Motivatie: 

De fracties willen n.a.v. de beantwoording van de schriftelijke vragen over de Vrouwenopvang en 

opvang van transgenders (SV 2017, nr. 95 en nr. 67)  met organisaties in gesprek over hun 

ervaring met vrouwenopvang en opvang van transgenders. De Nationale Ombudsman constateert 

verschillende knelpunten bij aanmelding, tijdens en na de opvang van vrouwen. De organisatie 

TNN (Transgender Netwerk Nederland) geeft in hun brandbrief aan dat het schort aan acuut veilige 

opvang voor transgender personen. Dat is echter beiden op landelijk niveau. In de vragen is al een 

beeld gekregen van de lokale situatie, maar in deze informatiebijeenkomst willen de fracties kijken 

in hoeverre de situatie op papier overeenkomt met de ervaringen van betrokkenen. De fracties 

besluiten naar aanleiding van de RIB of behoefte en noodzaak is aan een agendering in de 

commissievergadering. 
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Tijdens een Raadsinformatiebijeenkomst willen de agenderende fracties met betrokken 

organisaties in gesprek over de opvang van vrouwen en transgenders. 

Aanvulling CU m.b.t. wensen presentatie: 

- Inrichting van het stelsel van vrouwenopvang + gemaakte beleidskeuzes. 

- zaken waarin het college verbetering noodzakelijk acht in de vrouwenopvang, bijvoorbeeld het 

knelpunt van toeslagen en de wachtlijst (gemiddeld 4-6personen)  

- zaken die het college niet herkent in het rapport van de nationale ombudsman, zoals 

verstrekking van uitkering en de inning van de eigen bijdragen. 

 

Bijdragen 

 

Sophie Schers, Transgender Netwerk Nederland  

Transgender Netwerk Nederland is de landelijke belangenorganisatie voor transgender personen 

in Nederland. Begin juli stuurde TNN de Utrechtse raad een brandbrief, zo ook naar de 

gemeenteraad van Den Haag. Dit omdat vanuit signalen uit Rotterdam bleek opvang van in dit 

geval transvrouwen op obstakels stuitte. Vooral het vinden van een veilige opvangplek, wat 

neerkwam op een plek buiten de gemeente Rotterdam, had geen resultaat. 

Wij vinden dat de G4-gemeenten, dus ook Utrecht, een voortrekkersrol hebben in het realiseren 

van passende opvang voor transgender personen die thuis niet veilig zijn of in nood zitten. Een 

probleem dat in het veld wordt gesignaleerd is dat juist de kwetsbare trans vrouwen met 

biculturele achtergrond met multiproblematiek (zoals verslaving, schulden en psychische 

problemen) te maken hebben waardoor de reguliere langdurige opvang niet geschikt wordt 

geacht. Kortdurend opvangen lukt wel begrijpen we, maar hoe moet het daarna?  

In Nederland hebben zich in de afgelopen twee maanden vier sterfgevallen voorgedaan onder 

trans personen, twee transgender jongeren pleegden zelfmoord, er was een verdachte dood van 

een Turks-Nederlandse trans vrouw en Venezolaanse transgendervrouw is in Arnhem vermoord. 

Wij maken ons grote zorgen over onze gemeenschap.  

Wanneer een situatie niet veilig is dan moet je daar weg kunnen, maar wat als een samenleving 

niet veilig is? Opvang, langdurig en met de juiste begeleiding is onmisbaar. Wij zijn er zeker van 

dat een deel van de transgender personen goed terecht kan in de reguliere opvang, niettemin is 

training van medewerkers noodzakelijk om handelingsverlegenheid te voorkomen. In hoeverre 

men nu sensitief is voor de behoeften van deze groep en weet op welke manier ze hen in hun 

waarde laat kunnen we helaas niet inschatten, maar het is mensenwerk en mensen kunnen fouten 

maken. Die kans kan verkleind worden door bijvoorbeeld training van medewerkers. 

Er moet dus vooral duidelijkheid komen waar trans personen met multiproblematiek nu terecht 

kunnen qua langdurige opvang. Dit is de groep die kwetsbaar is waar de meeste urgentie zit. Als 

ze door multiproblematiek niet opgevangen kunnen worden, waar kunnen ze dan wel terecht? Op 

straat, is dat wat we willen? Bij mensen die misbruik van hun kwetsbaarheid maken? Wij hopen dat 

de gemeente Utrecht snel samen gaat zitten met andere G4-gemeenten om een passende 

oplossing te realiseren. Om hoeveel mensen het gaat is moeilijk te zeggen, het is niet bepaald een 

groep die zich makkelijk laat vinden. Het kan gaan om enkelen per jaar of enkele tientallen, ook 

dat moet boven water komen. 
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Een veilige omgeving in een samenleving waar je je niet veilig voelt begint bij een warm thuis. De 

transgender jongeren die nu aan zelfmoord denken, de statusloze transgender vluchtelingen en 

biculturele trans jongeren die af en toe of regelmatig een toevlucht nodig hebben, wat biedt onze 

samenleving hen wanneer het thuis niet veilig is? Wanneer thuis jezelf zijn niet kan? 

Dan is een thuis nodig waar jezelf zijn vanzelfsprekend is. Dat kan wanneer je niet de enige bent, 

dat kan waar hulpverleners je volkomen begrijpen, want ze zijn net als jij, dat kan waar je voor 

erkenning niet hoeft te vechten of dankbaar hoeft te zijn. Wanneer we willen dat deze groep niet 

meer niet meer onzichtbaar is, dan moeten we een plek maken waar ze zichtbaar mogen zijn. Dit 

is de wens uit de gemeenschap zelf, een wens waar ze zelf vorm aan willen geven, waar ze zelf 

eigenaar van willen zijn. Het is nu aan gemeentes als de uwe om hen die kans te geven, de kans 

die hen de gedachte aan de dood kan wegnemen, de kans die iedereen verdient, een veilig thuis. 

 

 


